

SENATO DELLA REPUBBLICA

————— XVII LEGISLATURA —————

Doc. XII-bis
n. 67

ASSEMBLEA PARLAMENTARE DEL CONSIGLIO D'EUROPA

—————

Raccomandazione n. 2101 (2017)

**La protezione dei diritti dei genitori
e dei bambini appartenenti a minoranze religiose**

—————
Trasmessa il 10 maggio 2017
—————

PARLIAMENTARY ASSEMBLY OF THE COUNCIL OF EUROPE

RECOMMENDATION 2101 (2017)¹

Provisional version

The protection of the rights of parents and children belonging
to religious minorities

PARLIAMENTARY ASSEMBLY,

1. The Parliamentary Assembly referring to its Resolution 2163 (2017) on the protection of the rights of parents and children belonging to religious minorities, recommends that the Committee of Ministers:

1.1.transmit the said resolution to the governments of member States;

1.2.draw up guidelines on how member States should effectively provide reasonable accommodation for deeply held moral or religious beliefs of individuals, while ensuring respect for the rights of others.

(1) *Assembly debate* on 27 April 2017 (17th Sitting) (see Doc. 14260, report of the Committee on Equality and Non- Discrimination, rapporteur: Mr Valeriu Ghilechi). *Text adopted by the Assembly* on 27 April 2017 (17th Sitting).

ASSEMBLÉE PARLEMENTAIRE DU CONSEIL DE L'EUROPE

RECOMMANDATION 2101 (2017)¹

Version provisoire

La protection des droits des parents et des enfants appartenant
à des minorités religieuses

ASSEMBLÉE PARLEMENTAIRE,

1. L'Assemblée parlementaire, renvoyant à sa Résolution 2163 (2017) sur la protection des droits des parents et des enfants appartenant à des minorités religieuses, recommande au Comité des Ministres:

1.1. de transmettre ladite résolution aux gouvernements des États membres;

1.2. d'élaborer des lignes directrices sur les moyens à mettre en œuvre par les États membres pour s'accommoder raisonnablement et efficacement aux convictions morales ou religieuses profondes des individus, tout en veillant au respect des droits d'autrui.

(1) *Discussion par l'Assemblée le 27 avril 2017 (17e séance) (voir Doc. 14260, rapport de la commission sur l'égalité et la non-discrimination, rapporteur: M. Valeriu Ghiletschi). Texte adopté par l'Assemblée le 27 avril 2017 (17e séance).*

ASSEMBLEA PARLAMENTARE DEL CONSIGLIO D'EUROPA

RACCOMANDAZIONE 2101 (2017)

La protezione dei diritti dei genitori e dei bambini appartenenti a minoranze religiose

ASSEMBLEA PARLAMENTARE,

1. L'Assemblea parlamentare, richiamando la sua Risoluzione... (2017) sulla protezione dei diritti dei genitori e dei figli appartenenti a minoranze religiose, raccomanda al Comitato dei Ministri:

1.1. di trasmettere la suddetta Risoluzione ai Governi degli Stati membri;

1.2. di elaborare linee guida per gli Stati membri che possano essere attuate così da rendere possibile una conciliazione ragionevole ed efficace delle credenze morali o religiose profonde degli individui, nel pieno rispetto dei diritti altrui.

